
 
Parkanon puolesta / KD:n valtuustoryhmän valtuustoaloite / Parkanon  Kirkkojärven ja 
ympäristön kunnostaminen 
 
Kaupunginhallitus 30.09.2024 § 236   
       

 
 

Kaupunginvaltuuston kokouksessa 45 § / 16.9.2024 annettiin seuraavan 
sisältöinen valtuustoaloite: 
 
“Valtuustoaloite: Parkanon kirkkojärven ja ympäristön kunnostaminen! 
 
Kirkkojärven rantaan on rakennettu ulkoilureittiä, parannettu uimarantoja ja 
kesän ajaksi tuotu ITE-taidetta. Kuitenkin varsinainen näkymä on 
kohtuullisen aneeminen. Ranta-alueet kaipaisivat kokonaisvaltaista 
siistimistä ja yleisnäkymän parantamista. 
 
Tämä alue toimii Parkanon käyntikorttina myöskin tuhansille kolmostien 
kulkijoille. Samalla mahdollisesti komea järvinäkymä houkuttelisi 
poikkeamaan myöskin Parkanon palveluihin. Osan Kirkkojärveä ja 
Pappilansalmen ruoppauksen lisäksi järven pinnan nostolla parannettaisiin 
ranta- ja järvinäkymää huomattavasti. 
 
Järven pinnan nosto voitaisiin toteuttaa pohjapatojen luvituksilla, joiden 
paikat ja toteutus tulisi suunnitella kaikilta osin ranta-asutuksen ja alueen 
toimintojen mukaan yhteistyössä esim Pro- kirkkojärvi hankkeena. 
 
Uskomme, että hankkeen toteutukseen olisi saatavissa hankerahaa ja näin 
kaupungin rahoitus jäisi kohtuulliseksi. 
 
Edelläolevaan viitaten esitämme, että Parkanon kaupunki nimeäisi 
toimikunnan hanketta valmistelemaan ja kaupungin johdolla toteuttamaan. 
 
Parkanon puolesta/ KD:n valtuustoryhmä” 
 
Valmistelija kaupunginsihteeri Anne Ranta 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen teknisen toimen toimialan 
valmisteltavaksi. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 
 
 
Tekninen lautakunta 18.12.2024 § 124   
       

 
 

Pro Kirkkojärvi ry on vuonna 2021 yhdessä Ely-keskuksen ja 
Kokemäenjoen vesistönsuojeluyhdistyksen kanssa selvitetänyt mahdollisia 
toimenpiteitä Kirkkojärven vedenlaadun parantamiseksi. Tuolloin esiin 
nousseita huomioita olivat mm.: 



• valuma-alueella tehtävät toimet merkitsevät järven tilan kannalta 
enemmän kuin itse järvessä tehtävät toimet.  
o Kuormitus kuriin!  
 

• Vaikka vedenpinnan nostoa ei sinällään ensisijaisena/ainoana 
toimena voisikaan ajatella, niin Kirkkojärvi vaikuttaisi nopealla 
katsauksella olevan potentiaalinen kohde vedenpinnan nostolle. 
 o Kustannustehokas keino.  
 o Terveystalon rannassa hieman alavampaa, mikä hyvä 
huomioida, jos vedenpinnan nostoa aletaan suunnitella.  
 

• Miten alivedenpinnan nosto vaikuttaisi tulvakorkeuksiin?  
o Viime vuosina viranomaiset ovat suhtautuneet melko kriittisesti 
alivedenpinnan nostoon ilman, että tulvakorkeus nousisi, sillä tämä 
näkyy eritoten alapuolisissa vesistöissä. Parempi, jos 
alivedenpinnan korkeuden nosto olisi luokkaa 30-50 cm, tällöin 
keskivesi muuttuisi ja samoin myös tulvakorkeuden hieman, mutta 
näin myös alapuoliseenkin vesistöön riittäisi vettä.  
o Vedenpinnankorkeushavainnot oleellista selvittää.  
 
o Tahtotilan kartoittaminen oleellista  
  - Vastaavat hankkeet ovat edenneet muualla hyvin, jos tahtotilaa   
löytyy eikä suuria korvauksia tule.  
  - Tahtotilan osoittamista varten oleellista olisi selvittää 
vedenpinnan korkeuden vaihtelut ja sitä kautta auttaa avaamaan 
asianosaisille kokonaisuutta, jotta rantakiinteistöjen omistajien olisi 
helpompi hahmottaa eri korkeuksia.  
 

• Painotettu edelleen, että vedenpinnan noston ei kutenkaan tulisi 
olla ensisijainen toimenpide, vaan kuormituksen vähentäminen 
oleellisinta. 
 
 

 Sittemmin hanke on ilmeisesti jostain syystä kariutunut, koska 
toimenpiteisiin ei ole ryhdytty? Tiedossa on, että esim. vesialueiden  
omistajien yhteystietoja on erittäin haasteellista löytää. 
 
Kunnostushanketta voi lähteä viemään eteenpäin osakaskunnan tai 
esimerkiksi kylätoimikunnan voimin. Jos osapuolia on paljon – alueella on 
useita osakaskuntia, paljon jakamattomia vesialueita tai suuri joukko 
aktiivisia osallistujia – kannattaa toiminta aloittaa perustamalla vesistölle 
oma suojelu- tai hoitoyhdistys. Yhdistys voi pitää yhteyttä viranomaisiin ja 
hakea rahoitusta kunnostukselle. Kirkkojärven kohdalla kyseinen yhdistys 
on jo olemassa. 
 
 
Valmistelija:  Tekninen johtaja Kari Santikko p. 044 7865 601 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Kari Santikko 
 

Päätösehdotus Parkanon kaupunki on edelleen valmis avustamaan hankkeen edistämistä 
mikäli vesialueiden omistajista löytyy halukkuutta ja kiinnostusta 
kunnostushankkeen uudelleen käynnistämiseen ja vetämiseen. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. Lautakunta totesi asian loppuun käsitellyksi. 

Aloite lähetetään valtuustolle tiedoksi ja todettavaksi loppuun käsitellyksi. 



 
 
Kaupunginhallitus 20.01.2025 § 12   
1146/00.01.03.01.01/2024       

   
 
 

 
Valmistelija:  Tekninen johtaja Kari Santikko p. 044 7865 601 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Aki Viitasaari 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus lähettää valtuustoaloitteen valtuustolle tiedoksi ja 
todettavaksi loppuun käsitellyksi. 

 
Käsittely  

 
Päätös Hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 Merkitään pöytäkirjaan, että Kauko Turunen, Pasi Viitasalo ja Päivi 

Silomäki poistuivat esteellisenä kokouksesta asian käsittelyn ja 
päätöksenteon ajaksi klo 19.31-19.43. Esteellisyysperuste: hallintolaki 28.1 
§ 1. kohta; osallisuusjäävi. 

 


